
В град Тиендзин се проведе за 
пореден път т. нар. Летен форум 
Давос, в който участваха близо 
1500 представители от политиката, 
бизнеса и академичните среди от 
100 държави.

Основна тема тази година бе 
„Предприемачеството: движещата 
сила на световната икономика“. 
Участниците във високия 
форум съсредоточиха своите 
изказвания, доклади и анализи 
върху актуалната необходимост 
от „рестартиране на растежа“: 
процес от изключително важно 
значение по пътя на страните към 
икономическо възстановяване. 
Въпреки че мнозина участници 
оцениха глобалната икономика 
като „крехка“, висока оценка 
получиха и запазената жизненост 
на китайската икономика, добрите 
перспективи на огромния вътрешен 
потребителски пазар, способността 
на КНР да поддържа стабилен 
растежа и да поставя ефикасни 
бариери пред високата инфлация.

Засегнат бе и проблемът с 
актуалните напоследък призиви 
на някои политици от Запада 
за „стопанско разделяне“ 
и премахване на някакви 
несъществуващи „рискове от 
икономическа зависимост от КНР“. 
Позицията на мнозинството от 
присъстващите на Летния форум бе 
напълно противоположна – подобни 
опити за „разделяне“ са просто 
зле прикрити призиви за отказ от 
сътрудничество с Китай – линия, 
която противоречи на световната 
тенденция в икономиката и 
е определено негативна и 
неприемлива.

В дъното на това 
контрапродуктивно становище, 
разбира се, са Съединените щати, 
чийто елит е изплашен от факта, че 
Китай вече е втора икономическа 
сила в света и след броени години 
ще задмине САЩ. Тази перспектива 
предизвиква паника в официалните 
среди на Вашингтон и не допринася 
нищо добро за глобалното 
стопанско развитие на планетата.

Петър Герасимов

Китай – моторът 
на глобалния 
растеж
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2Китай – Виетнам:  
В унисон с инициативите  
на Си Дзинпин 
Китайският председател Си Дзинпин 
се срещна с виетнамския  
министър-председател Фам Мин 
Чин и заяви Си Дзинпин подчерта, 
че като социалистически страни, 
Китай и Виетнам трябва да 
задълбочат обмяната на опит.

Как КНР поддържа 
отношенията  
със света? Този закон 
казва всичко
В сила влезе първият 
фундаментален, програмен и 
всеобхватен Закон на КНР за 
международните отношения, който 
предоставя по-добра правна основа 
за връзките на страната със света. 

I I 5

Международното  
изложение в Тибет 

Моето първо  
докосване до Нинся...  13

Съвместен китайско-
български проект 
„Среща с розите” 
поставя началото 
на нова медийна 
платформа между 
двете страни

I стр. 8 – 9

Пищните защитни 
сгради на Кайпин
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новини

Китай – Виетнам

итай ще работи 
за стартиране-
то на национа-
лен доброволен 
пазар за търго-
вия с парнико-

ви емисии тази година, съ-
общиха от Министерство-
то на екологията и окол-
ната среда.

Китайското сертифици-
рано намаляване на еми-
сиите ще бъде продукт за 
търговия на пазара, чието 
изграждане ще подпомогне 
развитието на проекти за 
улавяне на въглерод в го-
рите, възобновяема енер-
гия, намаляване на емиси-
ите на метан и проекти за 
подобряване на енергийна-
та ефективност.

От министерството от-
белязаха, че стартиране-
то на пазара ще насърчи 
по-широк кръг компании 
да участват в намаляване-
то на емисиите от парни-
кови газове, така че тех- 
ният пик да се достигане 
до 2030 г. и въглероден не-
утралитет до 2060 г.

Министерството е из-
готвило наредба за добро-
волно намаляване на еми-
сиите от парникови газо-
ве и подкрепа за системи 
за управление със съответ-
ните отдели и като цяло е 
създало необходимата ин-
фраструктура, както и на-
ционални системи за ре-
гистрация и търговия пре-
ди стартирането на пазара.

Създаден е национален 
доброволен пазар 
за търговия с 
парникови емисии

К

а 2 юли в град 
Чанша, прови- 
нция Хунан, бе 
закрито трето-
то икономиче-
ско и търговско 

изложение Китай – Аф-
рика. На брифинга след 
закриването бе съобще-
но, че са подписани 120 
проекта на стойност 10,3 
милиарда щатски дола-
ра, представени 99 про-
екта за сътрудничество на  

стойност 8,7 милиарда щат- 
ски долара, 74 от които 
от 11 африкански държа-
ви, което е най-големият 
брой досега.

По време на четири-
дневното експо бяха изло-
жени близо 1600 вида сто-
ки от 29 африкански дър-
жави, което е увеличение 
от 166% в сравнение с пре-
дишното, и е знак за сил-
но изразените африкански 
характеристики.

На третото изложение 
Китай – Африка са 
подписани договори  
за 10,3 млрд. щ. д.

Н

В унисон с инициативите 
на Си Дзинпин 

реди дни китай- 
ският председа-
тел Си Дзинпин 
се срещна с виет- 
намския минис-
тър-председател  

Фам Мин Чин, който е на 
официално посещение в 
страната.

По време на разговора 
им, Си Дзинпин подчер-
та, че като социалистиче-
ски страни Китай и Виет-
нам трябва да задълбочат 
обмяната на опит в партий-
ното и държавно управле-
ние и да се подкрепят в из-
граждането на социализма 
и модернизацията, отгова-
рящи на техните национал-
ни условия. Китай и Виет- 
нам трябва да работят за из-
граждането на „Един пояс,  
един път“ и да използват 
пълноценно своите до-
пълващи се предимства. 
„Трябва заедно да се про-
тивопоставяме на „разде-
ляне“ и на политизира-
нето на икономическите 
и научните въпроси и да 

насърчаваме по-справедлив 
международен ред“, каза  
китайският лидер.

Фам Мин Чин заяви, че 
Виетнам се придържа твър-
до към политиката за „един 
Китай“, подкрепя инициа-
тиви на Си Дзинпин за гло-
бално развитие, глобална 
сигурност и глобална циви-
лизация и участва активно в 
изграждането на „Един по-
яс, един път“ и насърчаване 
на развитие на отношенията 

между Ханой и Пекин. 
„Виетнам се противопос-

тавя на политизирането на 
икономически въпроси и е 
готов да работи с Китай, 
за да се справи с различни 
предизвикателства и не поз-
воли на никакви сили да се 
вклинят във виетнамско-ки-
тайските отношения. Ще ра-
ботим за нашето всеобхват-
но стратегическо партньор-
ство“, каза виетнамският  
министър-председател.

П

Хан Джън присъства на 11-ото 
издание на Световния форум за мир

Бяла книга за защита на 
интелектуалната собственост

аместник-предсе-
дателят на КНР 
Хан Джън  при-
съства на церемо-
нията по открива-
нето на 11-ото из-

дание на Световния форум 
за мир на 2 юли и  изне-
се основна реч. Това заяви 
говорителката на китайско-
то Външно министерство 
Мао Нин.

Събитието  се проведе в 
университета „Цинхуа“ в Пе- 

еотдавна Дър-
жавното управле-
ние за интелекту-
алната собстве-
ност публику-
ва Бяла книга за 

състоянието в тази област 
през 2022 г. В нея се посоч-
ва, че китайските власти 
са закрепили законовата 
основа и са продължили 
да реформират и оптими-
зират механизмите за за-
щита на авторското пра-
во. Същевременно са про-
ведени серия от обучения, 

З

Н

кин, а темата на тазгоди- 
шното издание бе „Тър-
сене на консенсус, насър- 

чаване на сътрудничество-
то, стабилизиране на реда 
и опазване на мира“.

подготовка и популяризи-
ране на начините за опаз-
ване на интелектуалната 

собственост, в резултат на 
което е постигнат добър на-
предък в сферата.



3днесКитай
7 – 13.07.2023 新华社新闻 

新华时评丨当务之急：回归元首共识相向而行——
把握中美关系正确航向系列评论之二

世界需要总体稳定的
中美关系，中美两国能否
正确相处事关人类前途命
运，是必须回答好的世纪
之问。当前，中美关系处
于建交以来最低谷，根源
在于美方抱持错误对华认
知，导致错误对华政策，给
两国和世界发展带来负面
影响。当务之急是美方同
中方相向而行，把两国元
首巴厘岛会晤共识真正落
到实处，让中美关系稳下
来、好起来。

中美元首巴厘岛会晤，
双方深入沟通，明确彼此
意图，划清利益红线防止
误判冲突，为未来发展指
明方向，并探讨了合作的
可能。会晤深入坦诚而富
有建设性，为中美关系改
善带来积极乐观预期，为
推动双边关系重返健康稳
定轨道指明了行动方向。
然而，美方在落实元首共
识上出现严重的“行动赤
字”，甚至与共识倡导的精
神背道而驰，采取一连串
侵害中国核心利益的恶劣
言行，严重破坏中美政治
关系基础，损害中美交流
互动环境，双方商定的对
话合作议程受到干扰，双
边关系遭遇新的困难挑
战。哈佛大学教授格雷厄
姆·艾利森日前投书《华盛

顿邮报》，对美中关系恶
化表示担忧的同时强调，
稳定关系的第一步就是“回
到巴厘岛”，落实两国元首
重要共识。

元首共识应是两国关
系的最高战略引领，如今
却因美方言而无信、反复
无常失去应有的契约力。
落实元首共识不力，看似
美国政治诚信和外交执
行出现严重偏差，实则源
于美国自我认知和对华
认知的“心态偏差”。美方
一方面寻求建立沟通渠
道管控分歧，加装所谓安
全“护栏”，另一方面又抱
持根深蒂固的傲慢偏见，

竭力抹黑打压遏制中国。
这种纠结撕裂的心态，说
到底，就是不甘心接受中
国的发展进步，不愿意同
中国进行平等对话，以自
身霸权逻辑的“带入思维”
揣测中国。美方如不能调
整心态，中美关系能否“稳
下来”仍是未知数。当务之
急是落实好两国元首巴厘
岛会晤共识，长久之策则
是找到中美相处的正确之
道，确保中美关系沿着正
确航向前行。

中美两国犹如两艘巨
轮航行海上，正确相处之
道好比安全航行的基本规
则。习近平主席在巴厘岛

心念翱翔，山海皆越。2023年全国暑期文化和旅游消
费季主场活动将于7月4日在辽宁省大连市举办。距离
活动启幕还有1天。

倒计时1天！2023年全国暑期文化
和旅游消费季主场活动即将启幕

第三届中国—非洲经贸博览会各
方签约项目累计120个

新华社长沙7月2日电记
者从2日举行的第三届中
国—非洲经贸博览会新闻
通报会上获悉，本届中非
经贸博览会各方签约项目
累计120个、金额103亿美
元，展馆现场累计意向成
交额4亿美元。

6月29日至7月2日，第三
届中非经贸博览会在湖南
省长沙市举办。其间，发布
99个对接合作项目、金额
87亿美元，其中11个非洲
国家发布74个对接项目，
数量为历届之最。34项合
作成果集中发布，涵盖标
准规范、研究报告、声明倡
议等八大类，首次发布中
非贸易指数，再次发布中
非经贸关系报告。

参会规模为历史之最。
实现与中国建交的53个非
洲国家参会全覆盖，联合
国工发组织、非盟等12个
国际组织，30个国内省区
市，1700余家中非企业、商
协会和金融机构参会，参
会规模上万人，其中，外宾
达1700人。

本届博览会展览面积达
10万平米，较上届增加近3
万平米。来自29个非洲国
家的近1600类商品参展，
较上届增长166%，非洲
特色浓郁，咖啡、腰果、木
雕、鲜花、宝石等非洲特色
产品集中亮相。参展商达
1500家，较上届增长70%
，到会采购商和专业观众
达9000人，观展人次突破
10万。举办各类活动超40

场，议题广泛涵盖经贸合
作、医药卫生、检验检疫、
妇女青年等领域。

此外，本届博览会还首
次设立中非高质量共建“
一带一路”成果展，集中展
示中非在交通、农业、绿
色等领域的近80个标志性
项目。一批学术报告和智
库成果在会期内发布或交
流，为中非经贸合作增添
了新动能。

会晤中强调，双方应该坚
持相互尊重、和平共处、合
作共赢，共同确保中美关
系沿着正确航向前行，不
偏航、不失速，更不能相
撞。中美建交40多年，虽
历经起伏但总体向前的关
系史证明，只有尊重彼此
社会制度和发展道路，尊
重对方核心利益和重大关
切，尊重各自发展权利，平
等相待，管控分歧，求同存
异，坚守不冲突不对抗的
底线，坚持互利互惠，不玩
零和博弈，不搞你输我赢，
才能确保中美两艘巨轮安
全航行。当前，中美关系只
有先稳下来，才能好起来，
而“把稳舵”的根本遵循就
是相互尊重、和平共处、合
作共赢——这三大“航行”
原则。这既是中美关系发
展经验和教训的总结，也
是指引未来中美关系发展
的正解。

把握正确航向，必须摒
弃零和博弈与冷战思维。
单极霸权不得人心，集团
对抗没有前途，“小院高墙”
封闭退步，“脱钩断链”损人
害己，把中国当作假想敌，
是典型的过度焦虑。大国
竞争不符合时代潮流，更
解决不了美国自身的问题
和世界面临的挑战。中国
尊重美国的利益，不会去

挑战和取代美国。美国也
要尊重中国，不要损害中
国的正当权益。任何一方
都不能按照自己的意愿塑
造对方，更不能剥夺对方
正当发展权利。当前，国际
社会普遍对中美关系现状
感到担忧，不希望看到两
国冲突对抗，不愿在中美
之间选边站队，期盼中美
和平共处、友好合作。美
方与其说一套、做一套，在
对华遏制打压的所谓“三
分法”“三点论”上翻新做文
章，不如把精力真正放在
践行相互尊重、和平共处、
合作共赢“三原则”上，与中
方相向而行，共同推动中
美关系重返正轨。

历史总要向前发展，中
美关系向前发展是大势
所趋。美国前财长保尔森
在《外交事务》上撰文指
出，美中如没有稳定的关
系，不能在有共同利益的
议题上开展合作，世界将
变得“非常危险和不那么
繁荣”。开历史倒车没有出
路，推倒重来更不可取。
中美关系重回正轨是两国
人民和世界各国人民的共
同期待，美方应肩负起大
国应有的历史担当与国际
责任，推动中美关系重回
健康稳定发展轨道，造福
两国，惠及世界。
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актуално

олитбюро на 
ЦК на Китай- 
ската комунис-
тическа партия 
проведе среща 
на 30 юни, на 

която разгледа „Мнения 
относно политики и мер-
ки в подкрепа на високите 
стандарти и качество в из-
граждането на Новата зо-
на Сюн‘ан“. Си Дзинпин, 
генерален секретар на ЦК 
на ККП, председателства 
срещата.

На нея беше изтъкнато, 
че създаването на Новата 
зона Сьон‘ан е важно ре-
шение за облекчаване на 
нестоличните функции на 
Пекин и допълнително на-
сърчаване на координира-
ното развитие на района 
Пекин – Тиендзин – Хъбей.

В момента фокусът на 
работата на Сьон‘ан се е из-
местил към висококачест-
вено строителство, управле-
ние на високо ниво и ви-
сококачествено развитие.

Развитието на Новата 
зона Сьон‘ан – важно 
решение за Пекин

П

а 29 юни в цен-
тралата на ООН 
в Ню Йорк се 
проведе цере-
монията по от-
криването на 

изложбата „Пътешествие 
през цивилизациите“, ор-
ганизирана от Китайска-
та медийна група (КМГ). 
На събитието присъства-
ха Мигел Анхел Морати-
нос Куяубе, заместник ге-
нерален секретар на ООН 
и върховен представител на 
Алианса на цивилизациите 
на ООН (UNAOC), Джан 
Дзюн, китайският постоя-
нен представител в ООН, 
както и редица диплома-
ти от Белгия, Сърбия, Ни-
карагуа, Сирия, Кирибати, 
Русия, Унгария и др. Из-
ложбата ще продължи до 7 
юли, а до ноември ще оби-
коли света и ще бъде пред-
ставена във Великобрита-
ния, Египет, Кения, Перу 
и други страни.

Шън Хайсьон, замест-
ник-ръководител на отдел 
„Публичност“ на ЦК на 
ККП и директор на КМГ, 
заяви в своята видео реч, 
че под ръководството на 

грандиозния план, начер-
тан от Инициативата за 
глобална цивилизация на 
Си Дзинпин, китайският 
народ се стреми да изгра-
ди модерна цивилизация на 
китайската нация и да на-
сърчи нов напредък в раз-
витието на общочовешка-
та цивилизация.

Мигел Анхел Морати-
нос Куяубе заяви, че ние 
сме в нов многополюсен 
свят и за да създадем по- 
добро бъдеще, трябва да 
увеличим разбирателство-
то между различните циви-
лизации, партньори и иден-
тичности. ООН трябва да 
приеме Инициативата за 
глобална цивилизация и да 
работи заедно с Китай за 
осъществяването на едно 
по-добро бъдеще.

На церемонията по от-
криването бяха представе-
ни серия от специални про-
грами като „Нематериално-
то културно наследство на 
Китай и Европа“, а също и 
рецитиране на поезия, ки-
тайска медицина, калигра-
фия, чаено изкуство и тра-
диционният китайски му-
зикален инструмент гуцин.

Изложбата 
„Пътешествие през 
цивилизациите“ от КМГ 
беше представена в 
централата на ООН

НПриветстваме все повече 
таланти и компании да се качат 
на „хонконгския експрес“

Железниците очакват 760 млн. 
пътувания през лятната ваканция

а 1 юли бе от-
белязана 26-го-
дишнината от 
връщането на 
Хонконг към ро- 
дината, както и 

първата година от встъпва-
нето в длъжност на шес-
тия управител на Хонконг 
– Джон Ли Ка-чиу. В интер-
вю за Китайската медийна 
група той заяви, че спецра-
йонът сега е по-единен и 
сплотен от всякога, и при-
ветства чуждестранните та-
ланти и предприятия да се 
качат на борда на „хонконг-
ския експрес“.

За да привлече чуж-
ди специалисти, в края на 
миналата година управата 
на Хонконг стартира „Схе-
ма за прием на качествени 

итай очаква око-
ло 760 милиона 
пътувания по жп 
транспорт през 
летния пиков 
сезон, който за-

почна преди дни, заявиха 
от железопътния оператор 
на страната.

Тази година пикът на 
летните пътувания ще про-
дължи 62 дни и ще приклю-
чи на 31 август, заявиха от 
China State Railway. Очакват 
се по над 12 милиона път-
ници на ден, което е значи-
телно повече спрямо същия 
период на 2019 г.

Китайските железници 

Н

К

мигранти“ и оптимизи-
ра съществуващите мерки 
за привличане на таланти. 
През първите пет месеца на 
тази година са приети по-
вече от 80 000 заявления, 
от които около 49 000 са 

одобрени, каза Джон Ли 
Ка-чиу.

Той заяви, че в момен-
та Хонконг има специално 
предимство: той е по-обе-
динен от всякога и цялата 
общност е по-сплотена.

ККП ще се стреми към 
иновации в теориите

олитбюро на ЦК 
на ККП проведе 
6-ото колектив- 
но обучение за 
откриване на но-
во ниво на марк-

сизма с китайски характе-
ристики в сегашната епо-
ха. То бе ръководено от ге-
нералния секретар на ЦК 
на ККП Си Дзинпин, кой-
то подчерта, че това е важ- 
на задача и сериозна исто-
рическа отговорност на чле-
новете на ККП. Докладът 
на 20-ия конгрес на ККП 
обобщи натрупания опит, 
предложи и обясни науч-
ните начини, с които да се 
съдейства за иновации в те-
орията, които трябва да се 

П

поддържат и използват.
Заместник-директорът 

на Централната партий-
на школа Ли Уънтан раз-
ясни този въпрос и даде 

предложения за работата. 
Членовете на Политбюро 
на ЦК на ККП внимател-
но изслушаха обяснението 
и го обсъдиха.

увеличиха капацитета си, 
като същевременно подо-
бриха качеството и ефек-
тивността на услугите.

Лятото обикновено е на-
товарен сезон за тях, тъй ка-
то студентите се завръщат у 
дома за лятната ваканция.



5днесКитай
7 – 13.07.2023

коментари

В

Д

град Тиендзин се 
проведе Летни-
ят форум Давос, 
в който участват 
около 1500 пред-
ставители от по-

литиката, бизнеса и акаде-
мичните среди от близо 100 
държави.  Много от тях ока-
чествиха глобалната иконо-
мика като „крехка“. 

С основна тема „Пред-
приемачеството: движеща-
та сила на световната ико-
номика“ събитието се фо-
кусира върху „рестартира-
не на растежа“, което има 

актуално значение и отра-
зява стремежа на страните 
към икономическо възста-
новяване.

Участниците във форума 
оцениха високо вътрешна-
та жизненост на китайската 
икономика, добрите перс-
пективи на потребител-
ския пазар, способността 
на страната да стабилизира 
растежа и да предотврати 
високата инфлация, както 
и нивото на новаторство-
то, отбеляза Радио Китай 
за чужбина.

Бизнесът има най-силно 

усещане за пазара. В мо-
мент, когато някои запад-
ни политици призовават за 
икономическо „разделяне“ 
и „премахване на рискове-
те“ от икономическа зави-
симост от Китай, предста-
вителите на световния биз-
нес в Тиендзин посочиха, че 
това е равносилно на „от-
каз от сътрудничеството“ 
и „нов опортюнизъм“, кое-
то противоречи на иконо-
мическите закономерности 
и е неприемливо, изтъкна 
медията в коментара си за 
Летния Давос в Тиендзин.

„Колкото повече посе-
щавам Китай, толкова по-
вече виждам добрите перс-
пективи“, заяви Паулина 
Мазурек, представител на 
полската бизнес общност. 
За фирмите от целия свят 
14-ият летен Давос предста-
влява не само доверие, но 
и консенсус и действия. Те 
са уверени, че модерниза-
цията в китайски стил ще 
предостави на света пове-
че възможности за взаим-
ноизгодно сътрудничество.

елът на китай- 
ския юан в гло-
балните плаща-
ния се е пови-
шил през месец 
май. Това де-

монстрира устойчивия на-
предък в неговата интер-
национализация, тъй като 
страните по света, особено 
нововъзникващите пазарни 
икономики, търсят алтер-
натива на щатския долар, 
а китайската валута се оч-
ертава като избор за реди-
ца държави поради високо-
то ниво на взаимно дове-
рие и сътрудничество.

Глобалният дял на юана 
е нараснал от 2,29 до 2,54 
процента през май според 
Обществото за световна 
междубанкова финансова 
телекомуникация (SWIFT). 

Той е петата най-актив-
на валута. Делът е трети 
най-висок от началото на 
проследяването на негови-
те промени, започнало през 
октомври 2010 г. 

Същевременно стой-
ността на плащанията в 
юани е нараснала с 20,38 
процента спрямо април, 
докато като цяло всички 
платежни валути са нарас-
нали в плащанията с 8,75 
процента.

 Тенденцията отразява 
нарастващия дял на раз-
плащанията в юани във 
външната търговия и на-
растващата привлекател-
ност на китайската валу-
та в глобалните плащания 
и сетълменти на фона на 
търсене на алтернатива 
на щатския долар, смятат 

анализатори, посочва Ра-
дио Китай за чужбина.

От началото на 2023 г.  
глобалната дедоларизация 
набра скорост, тъй като 
опасенията за стабилността 
на щатския долар и съмне-
нията за кредитоспособнос-
тта на САЩ карат повече 
държави да бягат от „зеле-
ните“ пари.

През уикенда изпълни-
телният директор на МВФ 
за Русия Алексей Можин 
каза пред новинарския пор-
тал „Спутник“, че САЩ са 
създали ситуацията, в коя-
то светът започва да тър-
си алтернативи на щатския 
долар. 

Алексей Можин отбе-
ляза също, че в света все 
повече се използват други 
национални валути, преди 

всичко китайският юан.
Китай и неговите тър-

говски партньори са склон-
ни да използват валутите си 
за търговски разплащания, 
което е доброволен избор, 
а не едностранен натиск от 
Пекин, обяснява Ли Юн, 
заместник-председател на 
Експертния комитет на Ки-
тайската асоциация за меж-
дународна търговия. 

„Като се има предвид 
относителната стабилност 
на обменния курс на юана 
и обещаващите икономи-
чески перспективи на Ки-
тай, много страни показ-
ват готовност да направят 
юана една от своите ре-
зервни валути, за да на-
малят потенциалните ри-
скове от прекомерната до-
ларизация.

страницата подготви  
Любомир михайЛов
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процента през 
май според 
Обществото 
за световна 
междубанкова 
финансова 
телекомуникация 

Н
а 1 юли в сила 
влезе Законът на 
Китайската на-
родна република 
за международ-
ните отношения. 

Това е първият фундамен-
тален, програмен и всеоб-
хватен закон за междуна-
родните отношения на нов 
Китай, който предоставя 
по-добра правна основа за 
връзките на страната със 
света. 

Той ще позволи на све-
та да разбере по-добре Ки-
тай, неговата твърда уве-
реност в изграждането на 
общност на споделена съд-
ба, както и решимостта и 

ангажимента му да защи-
тава националния сувере-
нитет, сигурността и инте-
ресите за развитието, както 
и международната справед-
ливост и равенство. Синга-
пурският вестник „Лиенхъ 
Дзаобао“ цитира коментар 
на експерти, че законът де-
монстрира принципите на 
китайската външна поли-
тика и установява в прав-
на форма дискурси на уп-
равляващата партия на Ки-
тай при воденето на външ-
ните работи.

В момента отношения-
та на Китай със света пре-
търпяват безпрецедентни 
промени. От една страна, 

Китай се превърна в опо-
ра за поддържането на све-
товния мир и стабилност и 
основен двигател на све-
товния икономически рас-
теж. От друга, развитие-
то на Китай се сблъсква 
с по-сложна и комплекс-
на международна ситуация. 

Единното законодател-
ство в областта на между-
народните отношения е не 
само изискване за цялост-
ното управление на страна-
та, базирано на върховен-
ството на закона, но и ще 
предостави по-силна прав-
на защита за обмена меж-
ду Китай и света.

Голяма част от съдър- 

жанието на този закон не 
е ново за международната 
общност. 

Той трансформира дъл-
гогодишната външна поли-
тика на Китай в закон чрез 
правни процедури, което 
ясно показва, че страната 
винаги се е застъпвала за 
мира, развитието, сътруд-
ничеството и взаимната из-
года в отношенията си със 
света. Тъй като светът на-
влиза в нов период на бу-
рни промени, положител-
ната енергия, предавана от 
този закон, ще му позволи 
да опознае и разбере по-
добре Китай и ще засили 
вярата в него.

Как Китай поддържа отношенията  
със света? Този закон казва всичко

Летният Давос: Участниците във форума оцениха 
високо вътрешната жизненост на китайската 
икономика и добрите перспективи

Делът на юана в глобалните разплащания се 
повишава, държавите бягат от „зелените“ пари

Единното 
законодателство 
в областта на 
международните 
отношения ще 
предостави  
по-силна правна 
защита за обмена 
между Китай и
и света
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Дъщерно дружество на CETC е постигнало 
28-нанометровия пълен производствен 
процес на йонна имплантация

ъщерно дружество на China Electronics 
Technology Group Corporation (CETC) е по-
стигнало 28-нанометровия пълен произ-
водствен процес на йонна имплантация, 
съобщиха от компанията.
Йонният имплантатор е ключовото обо-

рудване за производството на чипове. Понастоящем 
28-нанометровият производствен процес е зряла про-
цедура с най-широко покритие в сферата.

Дъщерното дружество на CETC Electronics 
Equipment Group непрекъснато прави пробиви в 
основните технологии на ключови модули като оп-
тичен път, контрол и софтуер и формира пълна се-
рия от продуктови модели за йонни имплантатори, 
включително среднотокови, силнотокови, високое-
нергийни имплантори и трети поколение полупро-
водници, се казва още в съобщението на CETC.

Пълното покритие на 28-нанометровия произ-
водствен процес ефективно гарантира местното 

производство и производство на чипове и индус-
триалната сигурност на китайската индустрия за 
интегрални схеми в зрели производствени процеси.

36-годишният професор по астронавтика Гуей в очите на 
колегите си е оптимист, социален и добронамерен човек, 
който рядко се смущава от негативни емоции. Дори и при 
неуспехи, той бързо възстановява самообладанието си и 
продължава да влага страст и усилия в работата си. Дзя 
Инхон, негов колега от Факултета по астронавтика, казва, 
че Гуей рядко се колебае или се спира пред трудностите при 
изследователски проекти, които включват сложни технически 
предизвикателства. „Той е изключително мотивиран, 
притежава голяма умствена устойчивост и е рядкост да го 
видите притеснен или разстроен.“

Проф. Гуей Хайчао –  
първият китайски 
цивилен тайконавт

а 30 май в 18:22 часа 
пекинско време, след ка-
то корабът „Шъджоу-16“ 
се скачи успешно с ор-
биталната станция „Ти-
енгун“, неговият екипаж 

влезе на борда й. Това прави Гуей 
Хайчао първия цивилен инженер, 
успешно стъпващ на борда на ки-
тайската космическа станция. Гу-
ей Хайчао е университетски про-
фесор, който специализира в ди-
намиката на космическите кораби 
и технологията за управление на 
аерокосмическите системи. 

Дългогодишната му мечта да 
лети в космоса наскоро се пре-
върна в реалност. Той е част от 
екипажа на кораба „Шънджоу-16“, 
който на 30 май в 9:31 ч. пекинско 
време беше изстрелят в открития 
Космос от Центъра за изстрелва-
не на сателити „Дзиуцюен“. 

Гуей стана първият китайски 
цивилен астронавт, както и пър-
вият специалист по полезен товар 
(payload specialist), излязъл в Кос-
моса. По време на мисията той 
ще управлява и поддържа полез-
ния товар за космически научни 
експерименти. В сравнение с пре-
дишни мисии, това е първият път, 
в който представителите на екипа-
жа на борда са три типа астронавти 
с различен професионален опит. 

Н
увеличаване на броя на научните 
експерименти. Нивото на експер-
тиза, необходимо за определени-
те специализирани операции, ста-
на още по-изискващо.

Гуей получава бакалавърска и 
докторска степен по аерокосми-
ческо инженерство от Пекинския 
университет за авиация и космо-
навтика съответно през 2009 г. и 
2014 г. След това той отива в Ка-
тедрата по земни и космически 
науки и инженерство в Йоркския 
университет, преди да се присъе-
дини към университета Ryerson в 
Торонто, Канада, като постдоктор-
ски изследовател.

През 2017 г. Гуей се завръща 
в своята Алма матер, за да про-
дължи да преподава във Факулте-
та по астронавтика. Изследвани-
ята му се фокусират върху дина-
миката на космическите кораби 
и техните практически приложе-
ния в космическите системи. По 
време на пресконференция в по-
неделник той изрази дългогодиш-
ната си мечта да „премести своя-
та любима изследователска рабо-
та в царството на Космоса“. 

Су Уъндзие, един от първите 
докторанти на професора, си спом-
ня, че нейният ментор винаги дава 
изключително точни насоки, ко-
гато става дума за детайлите на 
изследванията на своите студен-
ти. „Когато преглеждаше доктор-
ски дисертации, Гуей щателно из-
брояваше 30 до 40 точки за пре-
разглеждане, като дори посочваше 
минимални  детайли като непра-
вилни цитирания. Имаше момен-
ти, когато срещах проблем, докато 
възпроизвеждах резултатите от из-
следването, и проф. Гуей незабав-
но предложи коригиране на опре-
делени параметри. След като на-
правих корекциите, всичко ведна-
га си дойде на мястото“, добави тя.

„По време на обучението си за 
космическата програма той про-
дължаваше да чете разработките 
ни и препоръчваше изследвания и 
трудове, които отговаряха на моя-
та изследователска посока. Знам, 
че е много зает, но понякога по 
време на вечеря той ми се обаж-
даше, за да ми даде подробни съ-
вети относно изследванията ми.“

В свободното си време Гуей 
обича да се занимава с калигра-
фия. Съученикът и съквартирант 
на професора – Уан Юе, казва, че 
всяка вечер, преди да си легне, Гу-
ей си водил бележки в дневника. 

някои от методите на обучение, 
използвани от пилотите. Накрая 
способността ми да издържам на 
вестибуларните предизвикателства 
постепенно се подобри.“

Гуей е спортен ентусиаст, кой-
то намира радост в дейности като 
бягане на дълги разстояния, коло-
ездене и плуване. Той постоянно 
поддържа изключителна физическа 
форма. „Няколко пъти, когато по-
сещавахме професор Гуей, той се 
връщаше от университетския ста-
дион, където беше тренирал тича-
не“, казва Су Уъндзие, един от док-
торантите на астронавта. 

През май 2018 г. Китай започ-
на процесът на подбор на трета-
та група тайконавти за проекта за 
космическа станция. В допълнение 
към астронавтите, този кръг въ-
веде две нови категории: аерокос-
мически инженери и специалисти 
по полезен товар. „Такова разде-
ление на отговорностите позволя-
ва на професионалистите да упра-
вляват ефективно съответните си 
задачи, като гарантират безопас-
ността и надеждността на голямо 
количество научни товари и експе-
рименти по време на дългосрочни 
полети“, пояснява проф. Гуей. От-
както навлезе във фазата на при-
ложение и разработка, космиче-
ската станция стана свидетел на 

Гуей е израснал в обикнове-
но семейство в югозападната ки-
тайска провинция Юннан. Инте-
ресът му към космонавтиката за-
почва на 17-годишна възраст, ко-
гато включва радиото и чува но-
вината за историческия първи ки-
тайски пилотиран космически по-
лет на Ян Лиуей на 15 октомври 
2003 г. „Въобще не се замислих и 
веднага кандидатствах“, казва Гу-
ей, спомняйки си момента, в кой-
то Китай набира първата си гру-
па специалисти по полезен товар 
през 2018 г. 

От тогава до сега Гуей преми-
нава сложната и изискваща про-
грама по подготовка и обучение на 
тайконавтите. Той е обучен да бо-
рави с изключително сложно обо-
рудване, носено на борда на кос-
мическите кораби, и да провежда 
експерименти в Космоса. 

Разбира се, процесът на обуче-
нието определено не минава без-
проблемно. „Много трудни ми бя-
ха сесиите в центрофугата – бях 
изключително замаян и дезори-
ентиран. Никак не е лесно“, казва 
36-годишният професор от Факул-
тета по астронавтика в Пекинския 
университет за авиация и космо-
навтика. „Заради това добавих до-
пълнителни упражнения, потърсих 
насоки от инструктори и възприех 

страницата подготви  
Любомир михайЛов
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Най-големият риск за Китай и Европа е 
невъзможността да си сътрудничат

поред китайски експер-
ти „премахването на ри-
сковете“, предложено от 
някои политици в ЕС, е 
напълно ненужно, тъй 
като Китай не е източ-

ник на такива. „Икономическа си-
гурност“, за която се говори в стра-
тегията, поставя бариери пред ки-
тайските инвестиции в ЕС и това 
ще навреди на интересите на ев-
ропейски компании. Отношенията 
между Китай и Европа трябва да 
се основават на прагматично съ-
трудничество вместо на геополи-
тика, смятат китайските експерти.

В стратегията се казва, че „ри-
сковете, представени от определе-
ни икономически връзки, се раз-
виват бързо в настоящата геопо-
литическа и технологична среда 
и все повече се сливат с опасени-
ята за сигурността“. Ето защо ЕС 
трябва да разработи цялостен под-
ход за съвместно идентифициране, 
оценка и управление на рисковете 
за икономическата си сигурност, се 
посочва още в документа.

Стратегията на ЕС предлага 
да се извърши „задълбочена оцен-
ка на рисковете за икономическа-
та сигурност, включително риско-
вете за устойчивостта на вериги-
те за доставки, енергийната сигур-
ност, физическата и киберсигур-
ността на критична инфраструк-
тура, на рисковете, свързани с из-
тичане на технологии, и рисковете 
от икономически зависимости или 

икономическа принуда“.
В коментар на агенция „Рой-

терс“ се посочва, че нови риско-
ве могат да дойдат от износ и ин-
вестиции, които позволяват изти-
чане на ноу-хау към чуждестранни 
съперници в „тесен набор от клю-
чови базови технологии с военно 
значение“, цитирайки като приме-
ри квантови изчисления, изкуст-
вен интелект, 6G, биотехнологии 
и роботика.

Стратегията беше публикува-
на в особен момент, когато нови-
ят китайския премиер Ли Цян бе 
на първата си задгранична обикол-
ка в Германия и Франция.

Според китайски коментатори 
стремежът на някои европейски по-
литици за „разделяне“ или „мини-
мизиране на рисковете“ не е осъ-
ществим или реалистичен предвид 
факта, че има голямо пространство 
за диалог и сътрудничество между 
двете страни в множество сектори.

В понеделник Hamburger Hafen 
und Logistik AG и COSCO Shipping 
Ports финализираха сделката за при-
добиването от китайската компа-
ния на миноритарен дял в Container 
Terminal Tollerort (CTT). Според из-
явлението COSCO става собстве-
ник на 24,99% дял в CTT.

Сделката преди време предиз-
вика разгорещен дебат в герман-
ското правителство.

Първоначалният план на 
COSCO да придобие 35% от кон-
тейнерния терминал Tollerort беше 

С
отхвърлен от германското прави-
телство. През октомври миналата 
година Берлин одобри по принцип 
сделката въпреки политически опа-
сения, но под натиска на няколко 
министри на COSCO беше позво-
лено да придобие не повече от 25 
процента от акциите.

През май федералното прави-
телство даде зелена светлина на 
сделката.

„Изглежда, че ЕС вече е раз-
делен относно това как да се ан-
гажира с Китай, смятат експерти. 
Европейските страни не искат да 
се откажат от китайския пазар, 
но някои политици възнамеряват 
да търсят „разделяне“, тъй като 
бързото индустриално развитие на 
Пекин го направи по-конкурентос-
пособен от Европа в много секто-
ри“, обяснява Ху Циму, заместник 
генерален секретар на Форум 50 – 
форум за интеграция на цифрова-
та и реални икономика. „Факт е 
обаче, че Китай и ЕС имат мно-
го допирни точки за продължава-
не на взаимноизгодното сътрудни-
чество. ЕС не може да си позволи 

да загуби китайската индустриална 
верига и верига за доставки, тъй 
като няма заместител със същия 
производствен капацитет, капаци-
тет за преработка и ниска цена“, 
казва той.

„Китай е готов да работи с Гер-
мания, за да издигне двустранните 
връзки на ново ниво и да влее по-
вече положителна енергия и ста-
билност в света“, каза китайският 
премиер Ли Цян на германския 
канцлер Олаф Шолц. От своя стра-
на Шолц подчерта, че Берлин се 
противопоставя на „всяка форма на 
отделяне“, и обясни, че „миними-
зирането на рисковете“ не е „деки-
таизация“. Германия желае да раз-
вива стабилни отношения с Ки-
тай и да задълбочи двустранния 
обмен и сътрудничество, подчер-
та канцлерът.

При срещата си с президента 
Франк-Валтер Щайнмайер Ли Цян 
подчерта, че „най-големият риск за 
Китай и Германия е неуспехът да 
си сътрудничат, а най-голямата за-
плаха за тяхната сигурност е неус-
пехът да се развиват“.

Европейската комисия представи наскоро своята стратегия за 
икономическа сигурност, фокусирана върху „минимизиране на 
рисковете“, произтичащи от определени икономически потоци в 
контекста на нарастващите геополитически напрежения.
Въпреки че стратегията не отделя специално внимание на Китай, 
се смята, че тя е насочена към „съперници като Китай“, тъй като 
„Ройтерс“ съобщи, че документът акцентира върху партньорство с 
онези страни, които споделят опасенията на Брюксел, а стратегията 
използва фразата „премахване на рисковете“, смятано за намаляване 
на икономическата зависимост от Пекин.

ад 3500 компании 
от 56 държави 
участват в 19-ия  
международен па- 
наир на Западен 
Китай, който се 

провежда в град Чънду. Оч-
аква се в него да се включат 
онлайн и присъствено над 
60 000 видни гости и търго-
вци от страната и чужбина.

Панаирът е с обща 
площ от 200 000 кв. м и 
предоставя възможности 
за сътрудничество в рам-
ките на „Един пояс, един 
път“, развитието на запад-
ните региони, цифровата 
икономика и водородната 
индустрия.

Организаторите са пла-
нирали 50 дейности. По-
четен гост на панаира е 
Тайланд, а 17 държави, 
сред които Беларус, Чили, 

19-и международен панаир  
на Западен Китай

Н

Австралия и Пакистан, имат  
свои специални щандове.

Говорителят на Сената на 
Тайланд Порнпеч Вичичо-
лчай участва в церемония- 
та по откриването на па-
наира. Според него експо-
то предоставя възможности 

на тайландските компании 
и организации да покажат 
силните си страни в раз-
лични области, както и на 
предприемачите от Западен 
Китай да научат повече за 
инвестиционните полити-
ки на Тайланд.

коло 200 пред-
ставители на  
китайски и ев-
ропейски мал-
ки и средни 

предприятия присъства-
ха на форум за обсъжда-
не потенциала за взаимно 
сътрудничество в Гуан- 
джоу.

Китайско-европейски- 
ят форум за устойчиво 
развитие на малките и 
средните предприятия 
се организира от Герман-
ските търговски камари 
в чужбина – Голям Ки-
тай (AHK Greater China).

Само през 2022 г. обе-
мът на търговията между 
Китай и Европа достиг-
на 847,3 милиарда щадски 

долара и двете страни 
имат силна икономиче-
ска симбиотична връз-
ка според Дзя Хонуей от 
Министерството на про-
мишлеността и информа-
ционните технологии.

Скорошни проучва-
ния, проведени от Гер-
манската търговска ка-
мара в Китай, показват, 
че 55% от около 300 ан-
кетирани германски ком-
пании планират да увели-
чат инвестициите си, за 
да запазят своята конку-
рентоспособност на ки-
тайския пазар и да се въз-
ползват от възможности-
те за растеж, посочи Сю 
Дзинбо, вицепрезидент на 
AHK Greater China.

Форум за устойчиво 
развитие на малките и 
средните предприятия  
от Китай и Европа

О
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Китай е изпълнен с безброй спиращи 
дъха пейзажи и архитектурни чудеса и 
затова винаги има някои, които остават 
под радара въпреки интригуващата им 
история. Причудливото село с оризови 
ниви Кайпин, част от градчето Кайпин, 
намиращо се в близост до Гуанджоу и 
остров Хонконг, е един такъв пример.

забележителноСти

ай-запомнящи в 
Кайпин са защи- 
тните кули диао-
лоу – многоетаж-
ни къщи, постро-
ени за защита от 

престъпници в началото на 
двайсети век. Въпреки че 
тези защитни сгради са при-
знати като част от Светов-
ното културното наследство 
на ЮНЕСКО през 2007 го-
дина заради тяхната един-
ствена по рода си хибридна 
архитектура, те не се радват 
на много туристи в сравне-
ние с други забележител-
ности в Китай. Но тези ве-
личествени кули в западен 
стил са пленителни за по-
гледа, открояващи се, ви-
соки сред тучните оризо-
ви полета.

Град Кайпин е преми-
нал през много трудности в 
историята си. Той бива оп-
устошен по време на Опи-
умните войни, Тайпинско-
то въстание и Въстанието 
на червените тюрбани. В 

Н

Пищните защитни сгради на Кайпин

началото на 1900 г. неста-
билността в региона и лип-
сата на полиция водят до 
масова престъпна дейност 
като бандитизъм, грабежи 
и отвличания.

За да се противопоставят 
на престъпността селяните 
взимат нещата в свои ръце, 
като построяват укрепени 
кули, които им служат ка-
то отбранителни фронтове 
в случай на нападения или 
наводнения. 

Тези сгради се строят в 
три разновидности: времен-
ни кули убежища – всяка 
една построена заедно от 
много семейства; жилищни 
укрепления – принадлежа-
щи на отделни богати лич-
ности; и наблюдателници. 
Тези сгради са изградени от 
уплътнени земни блокове и 
бетон, което е създало тол-
кова здрави структури, че 
остават относително непо-
кътнати и до днес. 

Най-старата от тях е пра-
воъгълната крепост Инг- 

лонлоу, построена по вре-
ме на династията Мин (1368 
– 1644), докато най-висока-
та – Жуейхуей диаолоу, е 

построена през 1921 г. и е 
на цели девет етажа.

Може би най-интересно-
то при тези сгради е разно- 

образието от архитектура. 
Много селяни от Кайпин се 
заселват в Южна/Югоиз-
точна Азия, Северна Аме- 

Някои от сградите много наподобяват 
европейската архитектура

В момента в Кайпин има около 1800 диаолоу  
в първоначалното им състояние
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добрите им условия и исто-
рията на китайските работ-
ници мигранти, свързани с 
тях. Много от собственици-
те пускат туристи в своите 
диаолоу и разказват истори-
ята на семействата си срещу 
заплащане, докато рикшите 
возят посетителите из цяло-
то село до различни ком-
плекси и сгради.

Сградите диаолоу в Кай- 
пин са завладяващи чудеса, 
които разказват историята 
на село, което е било дъл-
боко засегнато от западните 
влияния и местните нужди. 

В разгара на строител-
ството си диаолоу са били 
разглеждани като свидетел-
ство за богатството и соци-
алното сближаване на се-
лото, построени при опас-
ни обстоятелства. 

Тъй като Китай се от-
варя все повече за меж- 

на всяка диаолоу има издъл-
бано име за късмет, което 
носи щастие и просперитет 

на собствениците.
В момента в Кайпин 

има около 1800 диаолоу в 

рика и Австралия, но про-
дължават да изпращат па-
рични преводи обратно в 
селото. Когато се връщат 
да посетят семействата си 
или им изпращат пари, те 
също така носят и чуж-
дестранни архитектурни 
стилове от своите домове, 
възприети от Запада, като 
вдъхновение за домовете си 
в Кайпин или като начин 
да покажат новото си бо-
гатство. Понякога строи-
телите използват само по-
щенски картички като чер-
тежи за плановете за укре-
пленията.

Някои имат кули и ко-
лони, много наподобяващи 
европейски жилищни сгра-
ди. Други са вдъхновени от 
мюсюлмански, гръцки и ви-
зантийски елементи в своя 
дизайн и декорация. Дори 
сградите на Хонконг слу-
жат за вдъхновение, тъй ка-
то той е входната точка на 
емигрантите към и за връ-
щане от Запада. На върха 

дународни туристи, места 
като Кайпин си заслужава 
да бъдат разгледани и про-
учени, тъй като те показват 
историята на културния ди-
алог на Китай с останалия 
свят и обратно.

Комплексът “Градините на Ли”

Юнханлоу – жилищна кула, построена 
през 1921 г. от Фан Уънчън, който 
печели богатството си в Малайзия. 
Един от защитните механизми на 
комплекса е воден топ.

Сградите могат да са 
временни, жилищни, 

принадлежащи 
на отделни богати 

личности и 
наблюдателници

Миншилоу е малък своеобразен музей 
на всички местни хора, завърнали 
се от чужбина със запазени семейни 
портрети, чуждестранни вестници, 
списания, мебели и др.

първоначалното им състоя-
ние. Най-добре запазено-
то и най-посещавано диа-
олоу се намира в градини-
те Ли, в квартал Бей‘и Сян. 
Построено е през 1936 г.  
от богатия бизнесмен Сие 

Уейли, който е известен с 
това, че има четири жени и 
двадесет деца. Той постро-
ява комплекс от 11 000 ква-
дратни метра, който се със-
тои от едно диаолоу, шест 
вили, две градини с водни 
пътища, мостове и огромни 
клетки за птици. 

Този комплекс включ-
ва много западни елемен-
ти като мивки, тоалетни, 
мраморни плочки и ками-
ни по време, когато мнози-
на все още живеят в селски 
колиби.

Но престъпността остава 
голяма, независимо колко 
високи били укрепленията 
или колко сложни са стана-
ли оръжията, използвани за 
тяхната защита. Едва след 
комунистическата револю-
ция от 1949 г. проблемът е 
решен и необходимостта от 
диаолоу отпада.

В наши дни диаолоу са 
изоставени, използвани ка-
то хамбари или просто за-
пазени за туризъм. През по-
следните години китайско-
то правителство насърча-
ва запазването им поради 
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

цел по-нататъш-
но задълбочава-
не на обмена и 
сътрудничество-
то между Репу-
блика България 

и КНР в областта на жур-
налистиката, подобряване 
нивото на двустранната ме-
дийна комуникация, както 
и по-добро обслужване на 
журналисти от двете стра-
ни Съюзът на българските 
журналисти (СБЖ) и Об-
щокитайската асоциация на 
журналистите (ОКАЖ) по-
дписаха меморандум за съв-
местно създаване на плат-
формата „Китайско-бъл-
гарски дом на журнали-
ста”. Документът бе подпи-
сан от председателя на УС 
на СБЖ Снежана Тодоро-
ва и от изпълнителния се-
кретар на Общокитайската 
асоциация на журналисти-
те Тиен Юхон. 

Специално за подписва-
нето и за стартирането на 
първия по рода си съвмес-
тен проект в България бе 
на посещение журналисти-
ческа делегация, включва-
ща най-големите китайски 
медии, съобщава Радио Ки-
тай за чужбина.

С колекция от видео и 
фотографски творби на те-
ма „Срещи с розата” бе по-
ставено началото на поре-
дица съвместни инициати-
ви между български и ки-
тайски медии и журналис-
тически организации.

Непосредствено след под-
писването на меморанду-
ма за създаването на „Ки-
тайско-български дом на 
журналиста”, в който са за-
ложени основите на бъдещо-
то медийно сътрудничество 
между двете страни, базира-
но на принципите на про-
зрачността и откритостта, и 
който е отворен за участие и 
на други медийни партньо-
ри от държавите в Централ-
на и Източна Европа, стар-
тира и първият проект под 
надслов „Среща с розите”.

Това се случва в юбилей-
ната 10-годишнина на мега-
инициативата „Един пояс, 
един път“, която отбелязва-
ме през настоящата година, 
както и в началото на стар-
тиралото второ десетилетие 
от Механизма за сътрудни-
чество Китай – ЦИЕ.

Във връзка с подписва-
нето на документа между 
Общокитайската асоциация 
на журналистите и Съюза 
на българските журналисти, 

С

медийни отношения между 
двете страни създаването на 
Китайско-българския меди-
ен център, тъй като медий-
ното сътрудничество е една 
от важните области на взаи-
модействие между Китай и 
страните от ЦИЕ. Тя доба-
ви още, че през настояща-
та 2023 г., с подкрепата на 
Китайското Министерство 
на външните работи, десет 
журналисти от ЦИЕ, вклю-
чително и от България, са 
били сред първите участни-
ци в създадения Пресцен-
тър Китай – ЦИЕ. Тя изра-
зи увереност, че този вид об-
мен ще продължи и в бъде-
ще, като отдаде голямо зна-
чение на подписването на 
Меморандума за създаване-
то на Китайско-българския 
дом на журналиста. „Това е 

в България бе на посеще-
ние делегация на Общоки-
тайската асоциация на жур-
налистите, водена от Изпъл-
нителния секретар на асо-
циацията г-н Тиен Юхон. В 
нея бяха включени главни 
редактори и директори от 
най-големите китайски ме-
дии – агенция Синхуа, Ки-
тайската медийна група, в. 
People’s daily, Медийната гру-
па „Шънджън“ и други.

В тържествена обстанов-
ка в салона на СБЖ церемо-
нията по подписването за-
почна с видеоприветствие от 
специалния представител на 
Министерството на външ-
ните работи на КНР за съ-
трудничеството между Ки-
тай и страните от Централ-
на и Източна Европа г-жа 
Дзян Ю. От името на Секре-
тариата за сътрудничеството 
между Китай и ЦИЕ тя от-
прави пожелания за успеш-
на съвместна дейност, като 
подчерта: 

„Сътрудничеството меж-
ду Китай и ЦИЕ, стартира-
ло през 2012 г., отвори но-
ва страница в приятелство-
то и сътрудничеството меж-
ду Китай, България и дру-
ги страни от ЦИЕ. Бълга-
рия, като важен участник, 
имаше активен принос към 
Механизма за сътрудничест-
во. Медийният обмен меж-
ду България и Китай изигра 
положителна роля за насър-
чаване на взаимното разби-
рателство и приятелството 
между нашите народи”. Г-жа 
Дзян Ю определи като за-
служен резултат от добрите 

пояс, един път“, а Меха-
низмът за сътрудничество 
между Китай и страните от 
ЦИЕ навлиза във второто 
си десетилетие. Догодина 
ще отбележим 75-ата годиш-
нина от установяването на 
дипломатическите отноше-
нията между Китай и Бъл-
гария. Благодарение на стра-
тегическата визия и общата 
грижа на ръководителите на 
двете страни, отношенията 
между Китай и България 
се развиват устойчиво, а съ-
трудничеството ни в различ-
ни сфери дава плодотвор-
ни резултати”, каза посла-
ник Дун Сяодзюн. Той из-
рази и своята увереност, че 
създаването на Българо-ки-
тайския медиен център ще 
донесе нови възможности 
за медиен обмен и сътруд-
ничество между двете стра-
ни. „Надявам се, че медиите 

нова стъпка в отношенията 
между Китай и България и 
нова страница в отношения-
та между Китай и ЦИЕ”, бе 
категорична г-жа Дзян Ю.

На церемонията при под-
писването на меморандума, 
както и на откриването на 
проекта „Среща с розите”, 
присъства и Н. Пр. Дун Сяо- 
дзюн, извънреден и пълно-
мощен посланик на КНР в 
България. След като отпра-
ви своите поздравления и 
благопожелания към дома-
кините и китайските гости, 
посланик Дун Сяодзюн се 
спря на голямото значение 
на медийния обмен, който 
е важна област за сътрудни-
чество между Китай и Бъл-
гария. „Тази година се на-
вършват 10 години от стар-
та на Инициативата „Един 

Съвместен китайско-български проект 
„Среща с розите” поставя началото на нова 
медийна платформа между двете страни

Председателят на УС на СБЖ Снежана Тодорова и изпълнителния секретар на Общокитайската 
асоциация на журналистите Тиен Юхон подписаха документа за създаване  

на платформата „Китайско-български дом на журналиста” 

от двете страни ще се въз-
ползват в пълнота от свои-
те предимства, ще изградят 
мост на дружбата, ще укре-
пят взаимното разбиране и 
ще съдействат по-добре за 
общуването и обмена меж-
ду двата народа и страни в 
различни области”.

В словото си при под-
писването на меморанду-
ма за сътрудничество и 
в чест на откриването на 
“Китайско-български дом 
на журналиста” ръководи-
телят на китайската жур-
налистическа делегация 
г-н Тиен Юхон, припомни, 
че настоящото събитие се 
радва на пълната подкрепа 
от страна на Механизма за 
сътрудничество между Ки-
тай и страните от ЦИЕ в 
годината, когато се слага 
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Делът на бездетните  
жени на възраст 49 години 
в Китай се е увеличил 
значително

ездетните жени в 
Китай са се уве-
личили значител-
но в периода 2010 
– 2020 г., като де-
лът на 49-годиш-

ните е достигнал 5,16%, 
сочат резултатите от но-
во проучване. Изследова-
тели твърдят, че тази тен-
денция трябва да се вземе 
под внимание на фона на 
контрамерките на страната 
за справяне с намаляващи-
те нива на раждаемостта.

Модернизацията на Ки-
тай доведе до увеличаване 
на бездетността като обра-
зованието и урбанизация-
та се определят за ключо-
ви фактори. 

Делът на бездетните в 
страната е най-висок сред 
жените на 49 години, жи-
веещи в големите градо-
ве – 6,29%, следвани от те-
зи в по-малките – 5,50%. 
Той е най-нисък сред же-
ните от селата – 3,27%, спо-
ред резултатите от проуч-
ване, публикувани в меди-
цинското онлайн списание 
BMJ Open през май 2023 г.

Жените, които са с 
по-високо образование, са 
по-склонни да не раждат 

от проучването.
Това е нормална тенден-

ция в социалното и иконо-
мическото развитие и ки-
тайското общество трябва 
да я признае, твърдят ки-
тайски експерти, добавяй-
ки, че въпреки опитите за 
насърчаване на раждае-
мостта обществото трябва 
да е по-толерантно и отво-
рени към тази тенденция.

През август 2021 г. Ки-
тай прие поправки в зако-
на, позволявайки на семей-
ствата да имат по три деца.

деца, като бързото социал-
но и икономическо разви-
тие на Китай е промени-
ло много отношението им 
по този въпрос.

В сравнение с някои раз-
вити държави обаче бездет-
ността в Китай не е тол-
кова висока. В някои евро-
пейски страни например тя 
се определя на поне 20%. 
Делът на бездетните жени 
в Сингапур, родени между 
1975  и 1980 г., е достигнал 
28% според данни от 2020 г.,  
се посочва в резултатите 

Г

Б

рад Шънджън обя-
ви план за изграж-
дане на 300 нови 
зарядни станции 
за електромоби-
ли през следва-

щите три години. Това бе 
съобщено на Международ-
ното изложение за цифро-
ва енергия 2023 г., където 
градът също така предста-
ви първата си демонстра-
ционна станция за супер-
зареждане с напълно теч-
но охлаждане.

При оптимални усло-
вия демонстрационната 
станция за суперзарежда-
не с течно охлаждане, раз-
работена в партньорство с 
China Southern Power Grid 
и Huawei Technologies, мо-
же да достави достатъчно 
енергия само за една се-
кунда, за да измине авто-
мобила 1 км.

Тази нова технология 
осигурява по-тиха, по-ста-
билна и по-безопасна среда 
за зареждане в сравнение 
с традиционните методи за 

План за изграждане на 
300 нови зарядни станции 
за електромобили през 
следващите три години

въздушно охлаждане. Ос-
вен това с по-малко час-
ти, податливи на износва-
не, животът на оборудване-
то може да бъде удължен с 
20 години.

Планираните зарядни 
станции ще бъдат изгра-
дени главно около зони с 
висок трафик като лети-
ща, високоскоростни же-
лезопътни възли, общин-
ски паркове и търговски 

центрове, за да подкрепят 
нарастващото търсене.

В Шънджън в момента 
има 24 000 компании в сфе-
рата на новите и дигитални 
енергии, а по улиците му 
се движат 860 000 електро-
мобила, което представля-
ва над 60% от превозните 
средства в града. Властите 
имат план до 2025 г. елек-
тромобилите там да достиг-
нат 1,3 милиона.

началото на второто десе-
тилетие от създаването му. 
От друга страна, изключи-
телно важен момент е от-
белязването на 10-годиш-
ния юбилей от стартира-
нето на мегаинициатива-
та „Един пояс, един път”. 
Именно тези две инициа-
тиви са ключови за съв-
местните възможности и 
са движещата сила на ки-
тайско-българското сътруд-
ничество в различни об-
ласти, включително в об-
ластта на новините и меди-
ите. Той обясни, че създаде-
ният “Китайско-български 
дом на журналиста” поста-
вя началото на нова плат-
форма за сътрудничество, 
като в рамките на Меха-
низма за сътрудничество 
между Китай и ЦИЕ ще 
бъдат организирани мно-
го разнообразни инициа-
тиви и реализирани реди-
ца нови проекти. „По то-
зи начин се създават клю-
чови възможности за ме-
диен обмен между всички 
участници в платформа-
та, както и възможности 
за издигане нивото на ме-
дийния обмен на двустран-
но и многостранно равни-
ще, посредством провеж-
дането на медийни семи-
нари, журналистически са-
лони, обучителни обмени, 
изложби и много други съ-
бития. Важно е да се под-
чертае, че новооткритият 
“Китайско-български дом 
на журналиста” ще дейст-
ва на базата на принципите 
на отвореност, включване, 
и взаимни консултации, ка-
то по този начин дава въз-
можност на повече журна-
листически организации от 
Централна и Източна Ев-
ропа да се включват актив-
ност”, подчерта още той.

С известната в Китай 
поговорка, че „... хората, 
които споделят общи стре-
межи, не смятат планини-
те и моретата за далечни 
разстояния”, започна изказ-
ването си ръководителят 
на Пресцентъра на народ-
ното правителство на про-
винция Шандун, по чиято 
идея е работата по първия 
съвместен проект в рам-
ките на платформата „Ки-
тайско-български дом на 
журналиста”. „Тази пого-
ворка може най-добре да 
обобщи и представи смисъ-
ла и значението на новата 
ни инициатива за проекта 
„Среща с розите”, подчерта 
г-н Сун Уънли и обясни, че 
идеята е да бъде показана 
богатата колекция от ви-
део и фотографски творби 
на тема “Среща с розите”, 
изготвени от журналисти, 
фоторепортери и видеоопе-
ратори, които са използва-
ли своите умения, за да по-
кажат, от една страна, ико-
номическото и социалното 
развитие, а от друга – кул-
турните и историческите 
характеристики на страни-
те от инициативата „Един 
пояс, един път”.

Неслучайно на церемо-
нията присъства и 20-член-
на делегация от провинция 

Шандун, която е на посе-
щение в България за учас-
тие в културните събития 
в рамките на „Лято с ки-
тайската култура”. Те за-
познаха присъстващите с 
особеностите на провинция 
Шандун, която се възприе-
ма като едно от най-изна-
чалните места на китайска-
та цивилизация и родно 
място на конфуцианската 
култура, която има и ва-
жно икономическо значе-
ние, тъй като по своя БВП 
през миналата година е на 
трето място в Китай.

Председателят на УС на 
СБЖ Снежана Тодорова, 
която бе домакин на съби-
тието, припомни, че поч-
ти 40 години отношения-
та между СБЖ и Общоки-
тайската асоциация на жур-
налистите не са спирали да 
се развиват нито за момент, 
дори в условията на панде-
мията от COVID-19 обме-
нът на информационни ма-
териали не е бил прекъсван. 
„Нашите взаимни връзки 
се развиват възходящо от 
година на година”, каза тя и 
изрази своето и на колегите 
си задоволство от съвмест-
ната българо-китайска ме-
дийна инициатива. „Между-
народният дом на журнали-
стите в морския град Вар- 
на ще бъде Дом на българ-
ските и китайските медий-
ни представители и ще ни 
помогне за още по-благот-
ворно развитие на контак- 
тите между журналистите 
от двете страни”, каза г-жа 
Тодорова при подписване-
то на документа.

В рамките на посеще-
нието си в България деле-
гацията от Общокитайска-
та асоциация на журнали-
стите проведе и редица сре-
щи и разговори. Те посе-
тиха морския град Варна 
и разгледаха Международ-
ния дом на журналистите, 
който ще бъде седалището 
на „Българо-китайския дом 
на журналиста” и в който 
ще се организират разно- 
образни събития и инициа-
тиви още през тази година. 
Срещнаха се и разгледаха 
и Китайския културен цен-
тър в София, като неговият 
директор ги запозна с ини-
циативите на ККЦ от съз-
даването му досега и зна-
чението му за разпростра-
нението на китайската кул-
тура и традиции сред бъл-
гарската и чуждестранна-
та общественост, разговаря-
ха и с колеги от различни 
медии. Всички бяха едино-
душни за навременността 
и необходимостта от реа-
лизирането на такива про-
екти, в които могат да се 
използват културните даде-
ности на страните за пос-
тигането на още по-ефек-
тивни резултати във вза-
имното сътрудничество и 
партньорство.

На официалното под-
писване на меморандума 
и стартирането на проек-
та „Среща с розите” при-
съства и новият посланик 
на Република България в 
Китай г-н Андрей Тахов.
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здраве

Ерик СоЛхайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

арамфилът е подправка 
с редица ползи за здра-
вето. Антиоксидантите, 
които съдържа, както и 
витамините С и К, фи-
брите и мангана, се бо-

рят със свободните радикали, под-
силват имунитета, стимулират ра-
ботата на мозъка. Освен това те 
се използват в лечението на въз-
паления и за регулирането на ни-
вата на кръвната захар.

Родината на карамфиловото 
дърво е Индонезия, но то се от-
глежда и в Индия, Шри Ланка, 
Занзибар. В кулинарията се използ-
ват сушените недоразвити цветни 
пъпки, които са със силен аромат 
и парлив вкус.

Ползи за здравето

1. Бори се с възпаленията
Проучвания на учените по-

казват, че евгенолът в карамфи-
ла действа като мощно противо-
възпалително средство. Този фито-
нутриент се бори с възпаленията 
в устната кухина и гърлото, освен 
това помага в лечението на арт-
рит и други хронични състояния.

2. Ползи за оралното здраве
Евгенолът е анестетик и има 

антибактериални свойства. Затова 
се твърди, че карамфилът може да 
облекчи зъбобола. За тази цел по-
ставете няколко пъпки в устата и 
ги смучете в продължение на око-
ло 30 минути. Етеричните масла, 
които ще се отделят, ще помогнат 
за намаляването на болката. Ка-
рамфилът се бори и с лошия дъх.

т древни вре-
мена до наши 
дни гъстата ко-
са винаги е била 
символ на кра-
сота както за 

мъжете, така и за жените. 
Хората днес са свикнали да 
почистват косата си с раз-
лични химически шампо-
ани, но те се появяват за 
първи път едва преди сто-
тина години. Как тогава в 
древността хората са по-
чиствали косата си?

В древната китайска фи-
лософска книга „Книга на 
синовното уважение“ има 
поговорка: „Тялото, коса-
та и кожата са символ на 
родителите и не смейте 
да ги наранявате“. Затова 
в Древен Китай и мъже-
те, и жените са имали дъл-
ги коси. Въпреки че дълги-
те коси наистина придават 
по-красив и изтънчен вид, 
те много лесно се покриват 
с мръсотия, затова редов-
ното почистване на косата 
се превръща в трудна зада-
ча. В книгата „Джоу Ли“ 

К

О

Карамфилът 
облекчава 
възпаленията и 
подсилва имунитета

Древен азиатски естествен шампоан

3. Регулира нивата  
на кръвната захар

Карамфилът съдържа съедине-
ние, наречено нигерицин, за което 
е установено, че подобрява секре-
цията на инсулина и здравето на 
клетките, които го произвеждат. 
Това означава, че подправката мо-
же да помогне за поддържането на 
нормални нива на кръвната захар, 
ако се добави към балансирания 
хранителен режим.

4. Ползи за костите
Евгенолът и манганът в ка-

рамфила подобряват костната плът-
ност, предпазват от остеопороза. 
Според много проучвания малки 
дози карамфил на прах са в със-
тояние да задоволят с около 30% 
нуждите на организма от манган.

5. Пази стомашната лигавица
Някои съединения в карамфи-

ла намаляват стомашните язви. 
Етеричните масла, които съдържа, 
пазят стомашната лигавица и пре-
дотвратяват появата на пептични 
язви. Подправката съдържа и фи-
бри, които помагат на храносми-
лането и са добра превенция сре-
щу запека.

6. Помощник в борбата с 
излишните килограми

Проучванията върху животни 
показват, че алкохолният екстракт 
от карамфил ограничава натруп-
ването на липиди в черния дроб, 
намалява мазнините в коремна-
та област и телесното тегло. Ос-
вен това богатото съдържание на 

слепоочията и челото.
9. Ползи за кожата

Антибактериалните, противо-
гъбични и антиоксидантни свой-
ства на карамфила помагат за из-
чистването на токсините от тяло-
то, което се отразява благоприят-
но на кожата. Освен това евгено-
лът в карамфиловото масло се смя-
та, че помага при възпаления, за-
това се препоръчва при лечение-
то на акне.

10. Ползи за косата
Масажът с етерично масло от 

карамфил подобрява кръвообраще-
нието и насърчава растежа на ко-
сата. Подправката може да се из-
ползва като защита срещу пърхот 
и косопад. Твърди се дори, че е в 
състояние да забави побеляването 
на косата заради антиоксидантите, 
които съдържа. Ако нямате масло 
от карамфил, може да приготви-
те следната смес, с която изплак-
вайте косата след измиване. Сло-
жете 10 пъпки карамфил в 2 ч. ч. 
вода и след като заври, свалете от 
котлона. Изчакайте да се охлади 
преди употреба.

фибри в подправката създава усе-
щане за ситост, което я прави от-
лично средство срещу прекаления 
апетит.
7. Успокоява дихателните пътища

Карамфиловото масло се препо-
ръчва като помощник в лечението 
на астма. То успокоява дихателни-
те пътища и действа противовъз-
палително. Масажирайте гърдите, 
синусите и носа с маслото. Може 
да добавите и 2 капки от него в 
чаша топла вода и да го изпиете 
като чай. Дъвченето на пъпки ка-
рамфил се препоръчва за облекча-
ване на възпаленото гърло.

8. Облекчава главоболието
Карамфиловото масло се из-

ползва широко срещу главоболие в 
аромотерапията. Това негово свой-
ство вероятно се дължи на евге-
нола, който действа като болкоу-
спокояващо. За да облекчите гла-
воболието, счукайте няколко пъп-
ки карамфил, поставете ги в чис-
та носна кърпа и вдишвайте аро-
мата. Може да добавите и 2 кап-
ки карамфилово масло към 1 с. л. 
кокосово масло и да масажирате 

(колекция от традиционни 
обществени обичаи и по-
рядки) е записано, че чо-
век трябва да мие косата 
си веднъж на три дни и да 
се къпе веднъж на пет дни.

Въпреки че китайският 
етикет учи хората често да 
мият косата си, в древни 
времена, когато все пак не 
е имало такова изобилие 
от ресурси, е било съвсем 

трудно за обикновените хо-
ра да мият косата си редов-
но. За да предотвратят за-
мърсяването на косата, хо-
рата прибирали косите си 
в различни стилове. Въпре-
ки всичко косата неизбеж-
но все пак се измърсява. 
За да я почистят, бил изо-
бретен традиционният ки-
тайски гребен „бидзъ“. Не-
говата форма е много по-
добна на днешните гребе-
ни за ресане, но разстоя-
нието е много по-тясно и 
само няколко кичура коса 
могат да преминат между 
два зъба. Въпреки че „бид-
зъ“ все пак премахва го-
ляма част от мръсотията 
от косата, тя трябва да се 
измие. С опита, натрупан 
през годините, хората по-
степенно открили разно- 
образие от естествени шам-
поани. Най-популярен на-
чин за почистване на дъл-
га коса е оризовата вода.

Водата, която остава 
след измиването на ориза, 
е най-ранният „шампоан“. 
Тъй като ферментиралата 

оризова вода е слабо ки-
селинна, което не само не 
дразни скалпа, но и изглаж-
да косата. 

Освен това оризовата во-
да е богата на хранителни 
вещества, като витамин B и 
аминокиселини, които мо-
гат да насърчат производ-
ството на меланин в пиг-
ментните клетки.

В допълнение към ори-
зовата вода в древността 
са използвали и растител-
на пепел за измиване на ко-
сите си. Това е пепелта след 
изгаряне на дърва и сла-
ма за огрев. Тъй като рас-
тителната пепел съдържа 
алкален калиев карбонат, 
тя може да реагира с маз-
нините в косата. Нейното 
действие е подобно на ак-
тивен въглен, който може 
да абсорбира мръсотия. От 
друга страна, растителна-
та пепел е твърде алкална 
– въпреки че може да пре-
махне мазнините от коса-
та, тя не е много полезна 
за кожата на главата и во-
ди до изсушаване.
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скам да разка-
жа за едно се-
мейство, което 
със своето тру-
долюбие, посто-
янство и ентуси-

азъм за 20 години създава 
от нищо печеливш бизнес 
и сега тяхната компания е 
сред първите пет в Китай по 
производство на годжи бери 
и продукти от тази билка.

Тази година, през април, 
когато посетих Инчуан, ре-
ших да ги изненадам и без 
предварително да се обаж-
дам, да отида до офиса им. 
Не бяхме се виждали 2 го-
дини. Обаче изненадата бе-
ше моя, когато вместо офис 
заварих строителна площад-
ка. Отидох в съседния ма-
газин за чай да разузная по-
ложението. Казаха ми, че 
се разширяват и ремонти-
рат офиса. 

Това според мен означа-
ваше, че по време на пан-
демията консумацията на 
продукти от годжи бери се 
е увеличила. Това е естест-
вено, след като билката не 
само че спомага за общо-
то регулиране на функци-
ите на организма, повиша-
ва имунните сили, но също 
прочиства и подхранва бе-
лите дробове. Трябва да ка-
жа, че годжи бери не е ле-
карство. Не може от 3 – 4 
пъти като вземеш по някол-
ко плодчета, да ти се разре-
ши проблемът. Резултатите 
идват, след като поемането 
на билката стане начин на 
живот и се консумира про-
дължително. Това го знам 
от собствен опит. 

Годжи бери е част  
от живота на хората  

от този район, 
като се мине през всички 
етапи от производство до 
разпространение и консу-
мация. Тук годжи бери се 
поема с чая, кисне се в то-
пла вода, слага се в супи, 
пие се като концентрат, ка-
то желе. 

Произвеждат се нис-
коградусни и високогра-
дусни алкохолни напитки 
от него. Влиза в състава на 
така наречените лечебни ра-
кии, домашно производство, 
където освен билката в мно-
го качествен алкохол слагат 
жива змия, люспи от рога 
на елен, морско конче, мор-
ска краставичка и т. н. Зато-
ва се казват лечебни ракии, 
защото се пият по малко, 
еднократно, най-много по 
25 – 50 грама. 

Аз, като типичен пред-
ставител на Балканите, пре-
ди години, в едно от първи-
те ми посещения в Инчуан, 
така ми се услади едно пи-
тие от годжи бери, че на-
право изпих цялото шише 
от 500 грама, което беше 

И

Може би не съм писал 
още колко модерен и 

красив е станал Инчуан 
след честванията през 2018 
година на 60-годишнината 
от основаването на Нин-
ся-хуейския автономен ре-
гион и че Центърът за ком-
плексно обслужване на 
гражданите е най-големият  
и модерен в Китай, пре-
възхождащ дори и този на 
Шънджън. Инчуан е лю-
бима туристическа дести-
нация на много китайци – 
красива  природа, приятен 
климат, много и интерес-
ни увеселителни места, гос-
топриемни хора, минерални 
извори, здрава храна, руйно 
вино, темпераментни жени. 

Моето първо докосване до Нинся  
и историята за вълчата ягода 

И така ние излязохме от 
града и навлязохме в магис-
трала с пет ленти в едната 
посока. Направо да се чу-
диш по коя лента да пое-
меш. След около два часа 
пристигнахме при масиви-
те с годжи бери. Казаха ми, 
че това е само единият от 
тях с площ от 1000 декара. 

Разкриха се огромни 
полета със стриктно 

подредени лехи  
с разстояние 2 метра 

между тях, 
покрити с тънка изкустве-
на материя върху земята. 
Попитах защо е така, а те 

бери в този район има вече 
около 600-годишна история.

Денят беше кристал-
но-чист и слънчев. Набли-
жаваше обяд и слънцето за-
почваше да напича. Тиши-
на. Чуваше се само шепте-
нето на вятъра. Такава иди-
лия, сякаш времето беше 
спряло. Представям си тук 
през нощта как се виждат 
звездите при чисто небе на-
сред полето, без влияние-
то на светлини от сгради, 
споделям с госпожа Уан, а 
тя ми отговори, че недалеч 
имало хотел, на който та-
ваните на стаите били от 
стъкло, все едно спиш под 
открито небе. Казвал се Star 
Hotel и въпреки че стаите 
стрували между 500 и 700 
долара, нямало свободни. 

Заводът се намираше в 
община Джоннин. 

Там са базата и центърът 
на производство на годжи 
бери. Намира се на около 
1200 км на запад от мор-
ския бряг на 1200 метра 
надморска височина. 

Като че ли легендата, 
която разказах по-горе, се 
повтаря. Младо семейство 
състуденти в Шанхай като 
завършват университета, се 
завръщат в родния си край 
и за 20 години създават биз-
нес, който е в първите пет 
на Китай в областта на про-
изводство продукти от го-
джи бери. Това е фирмата 
Zaokang Gojiberry INC., ос-
нована през 1999 г. и към 
днешна дата оценена на 270 
милиона юана, или 38 ми-
лиона и 200 хиляди долара. 

Разгледах с удоволствие 
целия завод и видях какъв 
упорит труд е необходим за 
производството на проду-
ктите от годжи бери, въ-
преки че почти всичко бе-
ше автоматизирано, за да се 
постигне високо качество и 
световни стандарти, се изис-
кваха много проверки, кон-
трол и ръчна работа.

Моите приятели бяха по-
стигнали затворен цикъл – 
от отглеждане, събиране, 
обработка и производство, 
продажба и разпростране-
ние. Имах възможността да 
видя и изложбената им зала. 

Фирмата притежава 
всички търговски и сани-
тарни разрешителни за тър-
говия с Европейския съюз,  
САЩ, Великобритания и 
Япония. Има регистрации 
по китайски и международ-
ни качествени стандарти. 

Въпреки огромния успех, 
който са постигнали, и ог-
ромното богатство, което са 
натрупали, моите приятели 
са останали все така скром-
ни, любезни и благородни. 
Най-важното е, че не са се 
спрели, а продължават да 
работят усърдно за собстве-
но и общо развитие и усъ-
вършенстване.

Живко сПасов

Писмо от Китай

около 30 градуса. След то-
ва имах чувството че бях 
зареден с „ракетно гориво” 
– готов за излитане. Тогава 
си спомних, че мъдри хора 
са казали Dosis facit venenum 
(дозата прави отровата). 

След като бях приятно 
изненадан от развитието на 
моите приятели, им се оба-
дих и уговорих среща. Казах 
им, че е вече крайно време 
да ме заведат да видя ма-
сивите с годжи бери и тех-
ния завод. Те се зарадваха 
и на другата сутрин дойдо-
ха да ме вземат с кола. Зна-
ех, че ще ми бъде интерес-
но, но че и толкова прият-
но, не си представях. 

Община Джоннин се на-
мира на югозапад от Инчу-
ан на 140 километра. Дока-
то излизахме от града, ми-
навахме през изкуствени-
те канали, които отклоня-
ват водата от Жълтата ре-
ка и после отново я връ-
щат. Тези канали се пре-
сушават през зимата и се 
пълнят отново през лято-
то. Мисля, че са били из-
градени, за да се предотвра-
тяват наводненията, когато 
реката прелее. Но мисля, 
че има и друга причина. С 
тези пояси може да се по-
могне на случайно падна-
ли хора и животни. 

Ерик СоЛхайМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

Съвремие

ми отговориха, че тяхното 
производство е екологич-
но чисто, не пръскат с пес-
тициди и други химии, за-
това трябва да предпазват 
растенията от вредители, а 
също, за да не се изпарява 
водата толкова бързо. 

Както при лозята, храс-
тите се подрязват всяка го-
дина през пролетта. В края 
на март се напояват и после 
се оставят известно време 
без вода. Храстът на годжи 
бери дава плод два пъти го-
дишно, но едва след 3 – 4-та-
та година – в края на май и 
през октомври. Реколтата се 
събира машинно и на ръка. 
Госпожа Уан, собственичка-
та на компанията, ми каза, 
че култивирането на годжи 

авторът с госпожа Уан, генерален 
директор на фирмата “Дзаокан”,  
и нейната асистентка

офисът на фирма “Дзаокан”

(Продължение от 26 брой)

Изложбената зала  
на фирма Дзаокан
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култура

Тук се извисяват най-високите върхове в света и извират 
безброй реки. Тук е покривът на света. Тибет, където са 
най-величествените природни пейзажи и най-удивителната 
култура на Земята, е богат на уникални туристически 
и културни ресурси, инфраструктурата му е подобрена, 
притежава съвършени пазарни елементи, като финансови и 
човешки ресурси. Предимствата на Тибетския автономен 
район в развитието на културата и туризма са очевидни.

В
момента администрация- 
та на автономния район 
се фокусира върху въпро-
си като как да популяри-
зира и представи турис-
тическите и културните 

ресурси, как да насърчи развитие-
то на туризма с тибетска специфи-
ка и да превърне Тибет във важна 
световна туристическа дестинация, 
както и да интегрира задълбочено 
туризма с културната индустрия и 
други свързани сектори.

В отговор на тези въпроси упра-
вата на Тибет непрекъснато прави 
проучвания, осмелява се да прила-
га нововъведения и полага усилия 
за вземането на „оптимални реше-
ния“. Международното изложение 
за туризъм и култура в Тибет е ед-
на от най-ярките визитни картич-
ки в това отношение.

През 2014, 2015, 2016 и 2018 г. 
Тибет успешно проведе четири из-
дания на експото, включващи из-
ложби и мероприятия за привлича-
не на инвестиции. Чрез тази плат-
форма все повече местни и чуж-
дестранни компании и туристи на-
влязоха на Тибетското плато и все 
повече специални за района про-
дукти станаха популярни в света. 
Изложението показва новия ими-
дж на Тибет, който върви по пъ-
тя на модернизацията в китайски 
стил и насърчава обмена и инте-
грацията между различните етни-
чески групи в района.

Тибет приема посетители от цял 
свят с туризма и културата като ви-
зитни картички. „Първото издание 
на експото бе важна историческа от-
правна точка, което показва, че ЦК 
на ККП и Държавният съвет, как-
то и партийният комитет и управа-
та на Тибетския автономен регион  
са издигнали културата и туризма 
до стратегическо ниво на разви-
тие. Провеждането на изложение-
то е също и вид мобилизиране на 
цялата страна и света да се въз-
ползват пълноценно от уникални-
те предимства на района. 

В исторически план Тибет вина-
ги е бил важна част от южния учас-
тък на Пътя на коприната, Древ-
ния път Танфан и Древния път на 
чая. От геополитическа гледна точ-
ка той граничи с Индия и Непал и 
е свързан с провинциите Юннан, 
Съчуан, Цинхай и Синдзян, което 
го прави стратегически център и 
врата на страната към Южна Азия.

Мащабното и прагматично екс-
по представя на света богатите и 
колоритни туристически и култур-
ни ресурси на Тибет. То е като ту-
ристически и културен карнавал на 
снежното плато, изпълнен с „аро-
мата на гхи и цампа“. Изложбите 

Международното изложение  
за туризъм и култура в Тибет показа  
на света неговото очарование

и експозициите са важни части от 
всяко негово издание. „Очите и ус-
тата на маската първо се изрязват, 
след това тя се обгръща по ръба 
и накрая се работи с детайлите.“ 
Майсторът Гаянг Икси държи в ръ-
ка маска на тибетската опера, дока-
то обяснява на посетителите основ-
ните принципи за изработката й. 

Първото издание на Междуна-
родното изложение за туризъм и 
култура в Тибет ефективно насър-
чи развитието на културната ин-
дустрия, като чрез финансиране-
то, сътрудничеството и по други 
начини стартира редица специал-
ни проекти за развитие на секто-
ра с инвестиции на стойност бли-
зо 3 млрд. юана.

От дизайна на изложбените за-
ли до подбора на експонатите, вто-
рото издание на експото си поста-
ви за цел да подчертае културната 
конотация. Неговото мото бе „Све-
щената земя, небесният Тибет“. На 
експото имаше разнообразни дей-
ности, свързани с промоции, тър-
говия и др.

Третото издание на изложението 
бе разделено на три основни части 
– култура, индустрия и сценични 
изкуства, поставяйки акцент вър-
ху специфичните традиции на ти-
бетския етнос чрез видеоклипове, 
снимки, предмети и демонстрации 
на умения на живо. 

Четвъртото издание на експо-
то бе през 2018 г. То се превърна в 
платформа за представяне на по-
стиженията в развитието на Тибет 
през 40-те години от въвеждането 
на политиката на реформа и отва-
ряне на Китай. Специфични негови 

Привличането на инвестиции е 
една от основните цели на Между-
народното изложение за туризъм и 
култура в Тибет. Организационните 
комитети на предишните му изда-
ния имаха за цел да създадат добри 
условия за инвестиции от страната 
и чужбина, което даде голям при-
нос за икономическото сътрудни-
чество между автономния район и 
другите части на Китай, както и с 
други държави. В резултат на то-
ва компании от цял свят започна-
ха да инвестират или да увелича-
ват капиталовложенията си в ра-
йона, допринасяйки за високока-
чественото му развитие.

В Тибет има една поговорка: 
„Когато дойде гост отдалеч, цве-
тята разцъфват“. В този прекрасен 
сезон петото издание на изложе-
нието се проведе по график. Бли-
зо 1000 фирми от страната и чуж-
бина представиха около 10 000 ви-
да продукти. Изложението бе от-
крито на 16 юни в Лхаса, админи-
стративния център на Тибетския 
автономен район. То бе едно от 
най-важните събития в културния 
календар на Тибет.

По време на тридневното съби-
тие бяха организирани изложби, ос-
новен форум и дейности, свързани 
с туристическия маркетинг и на-
сърчаването на инвестициите. Из-
ложбената му площ бе 14 000 кв. м. 
На него бяха представени най-но-
вите постижения в сфери като  ту-
ризма, спорта, културата, зелената 
енергия, традиционната тибетска 
медицина, модерните услуги и ло-
гистиката в областта международ-
ната търговия.

теми бяха „Подаръците от Тибет“, 
„Вкусовете на Тибет“, „Жилищата 
в Тибет“, „Музиката на Тибет“ и др.

Тематичните форуми в рамки-
те на изложението дадоха възмож-
ност да се постигнат повече кон-
сенсуси сред различните обществе-
ни среди. Това често са най-важни-
те части на всяко негово издание 
и са от изключително значение за 

опазването и развитието на тради-
ционната култура и за превръща-
нето на Тибет във важна световна 
туристическа дестинация, както и 
за развитието на мултиетническа-
та култура на Китай.

На второто издание на експо-
то се проведоха специални фору-
ми за туризма и културата, как-
то и за тибетската традиционна 
медицина, бяха представени ре-
зултатите от над 20 академични 
проучвания.

На третото изложение бе орга-
низиран тематичен форум, посве-
тен на изграждането на „Един по-
яс, един път“ и развитието на тури-
зма и културата в Тибет, към който 
имаше и пет подфорума за естест-
вените източници на питейна во-
да, тибетската медицина и инова-
циите, както и предприемачество-
то сред младежите. От изказвани-
ята на китайските и чуждестран-
ните експерти и учени се усетиха 
решимостта, плановете и действи-
ята на автономния район да следва 
отблизо инициативата „Един пояс, 
един път“, активно и пълноценно 
да използва уникалните си предим-
ства и да се стреми към интерна-
ционализация.

Струва си да се отбележи, че 
на третото издание на изложение-
то 15 експерти и учени от Австрия, 
Монголия, САЩ, Нова Зеландия 
и Непал и техни колеги от тибет-
ски болници и институти по тибет-
ска медицина изнесоха академич-
ни лекции за наследството, разви-
тието и иновациите на тибетската 
медицина, бе постигнат и консен-
сус, че нейна родина е Тибет и тя 

е базирана на мъдростта и опита 
на тибетския етнос, а развитието 
й е ползотворно. 

Форумите на високо ниво за ту-
ризъм и култура, за икономика на 
Тибетското плато и за международ-
но икономическо сътрудничество 
в Хималаите бяха част от четвър-
тото издание на международното 
изложение. 



15днесКитай
7 – 13.07.2023

Спорт

страницата подготви 
Любомир михайЛов

София, 1301  

ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026

Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ

Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  

РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ

Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ

Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 

КОЛЕГИЯ

Главен редактор  

Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  

Венцислав ЗАФИРОВ

Редактори

Любомир МИХАЙЛОВ

Красимира ИВАНОВА

Репортер 

Галина КРУМОВА

Графичен дизайн 

Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ

+3592 944 1026

РЕКЛАМА

Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg

Рекламите и обявите  

се заплащат авансово  

по банкова сметка  

или в брой

БАНКОВА СМЕТКА

Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418

Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА

Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ

АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Младежите са надеждата  
за успехите на голфа в Китай 

олфът е елегантен спорт, 
който развива различни 
умения. Затова през послед-
ните години все повече ки-
тайци и китайки се увли-
чат по него, посочва Радио 

Китай за чужбина в обзор за разви-
тието на голфа в страната. След над 
30 години подем на този спорт в Ки-
тай голфът вече има в страната мно-
го фенове, като някои от тях дори са 
победители в световни и други пър-
венства. Въпреки това в страната все 
още има големи възможности за раз-
растването му. Най-добрият начин да 
се повишат масовостта и нивото на 
този спорт е да се обърне по-голямо 
внимание на младежите. Затова мла-
дежите са основа и надежда за ки-
тайския спорт, както и гаранция за 
устойчивото му развитие.

През последните години Китай 
приложи различни политики, насър-
чаващи развитието на голфа. Обще-
ството също подкрепя тази тенден-
ция. В резултат на това Китай има 
национален отбор по голф, а в ня-
кои провинции и градове са създа-
дени голф клубове. Това е добра ос-
нова за популяризирането му сред 
младежите.

След 2016 г., когато голфът отно-
во стана олимпийска дисциплина, 
младите хора започнаха да проявя-
ват по-голям интерес към него и са 
по-активни. В Китай са регистрирани 
около 60 000 млади голфъри и бро-
ят им непрекъснато расте. Някои от 
известните в този спорт китайци са 
под 20 години.  Джан Хуачуан и Гу-
ан Тиенлан се представиха толкова 
добре на Световното първенство по 
голф, че американският в. „Ню Йорк 

Г

Ин Руонин позира с трофея след спечелването  
PGA шампионата за жени в Baltusrol Golf Club  

в Спрингфийлд,  щата Ню Джърси

таймс“ писа похвално за техните ус-
пехи. Успехите в голфа на младите 
хора привличат вниманието и на де-
цата в Китай и мнозина от тях сега 
се занимават с този спорт.

Често наричат голфа „спорт за 
джентълмени“. През 500-годишната 
си история той формира уникална 
култура. Голфът помага за самоусъ-
вършенстването и самодисциплина-
та на личността, развива почтеност-
та, обръща внимание на етикета в по-
ведението и лоялната конкуренция. 
Всичко това не само съвпада с духа 
на китайската култура, но и с основ-
ните ценности в съвременното ки-
тайско общество. Същевременно гол-
фът развива  добро телосложение, пси-
хическа стабилност и силен характер.

Всяка година в Китай се провежда 

национален унифициран изпит по 
голф, който е част от кандидатсту-
дентските изпити на някои универ-
ситети в Шънджън, Шанхай и други 
части на страната. В момента той е 
един от преките пътища за влизане 
в първокласни висши учебни заведе-
ния, което дава възможност на мла-
дежите да реализират своите мечти.

Около 100 са голфърите от Китай, 
които всяка година се включват и в 
специалния избор на голф клубовете 
на американските университети. Бла-
годарение на добрите си умения в то-
зи спорт те не само могат да станат 
участници в университетските отбо-
ри по голф, но и да получат стипен-
дии за обучението си.

Изгряващи таланти от Китай на 
първите места в световния голф
Голфърката  Ин 
Руонин се сдоби със 
слава в голфа, като 
триумфира в Women’s 
PGA Championship,  
съобщи 
англоезичното 
китайско издание 
„Чайна дейли“. 

н стана вторият  
голф играч от 
Китай, който пе-
чели голяма тит-
ла, добавя изда-
нието. 20-годиш-

ната китайска голфърка по-
лучи чека за победител от 
$1,5 милиона, след като по-
беди с един удар повече вто-
рата в турнира Юка Сасо 
от Япония. 

Другата китайска голф 
звезда Лин Сию завърши с 
два удара зад Ин и зае тре-
тото място в престижния 
турнир. „Много съм щаст-
лива за победата“, сподели 
победителката Ин. През 

И
април тя спечели първа-
та си победа в LPGA Tour. 
Сега обаче тази победа е 
много специална за младата 
голфърка, отбелязва „Чай-
на дейли“. 

Бившата номер 1 в све-
та на женския голф Фън 
Шаншан, която бе първи-
ят играч от Китай, участ-
вал в LPGA Tour и след то-
ва спечелил голямата титла 

и други победи в различни 
турнири, се пенсионира ми-
налата години. Фен се из-
каза много ласкаво за успе-
ха на Ин Роунин: „Искам 
да поздравя Ин, тъй като 
тя вдигна през този сезон 
втори трофей и той е мно-
го голяма титла. Поздравя-
вам също и Лин Сию, коя-
то зае второто място в то-
зи турнир“. 

Фън добави още супер-
лативи към характеристика-
та на Ин. „Тя е спокойна, ре-
шителна и талантлива... Су-
перлативите ми се изчерп-
ват, когато говоря за нея, 
както и за Лин Сию. Все 
повече китайски момичета 
се появяват на върха на кла-
сациите на големи събития 
в голфа и всички те имат 
способността да побежда-
ват. Това е силата на мла-
дите китайски голфърки. Те 
са бъдещето на китайския 
голф. Толкова се гордея с 
всички вас“, коментира би-
вшата номер 1 в женския 
голф Фан.
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С
ъс специална це-
ремония „Еър- 
бъс“ предаде 
сглобен в Тиен- 
дзин самолет на  
унгарския ни-

скотарифен превозвач „Уиз 
Еър“. Това бе първата по-
добна доставка за европей-
ски клиент.

Самолетът A321neo, 
който бе доставен от заво-
да на компанията за окон-
чателно сглобяване FAL  
Asia, бе предаден на „Уиз 
Еър“. „Тази доставка е кра-
йъгълен камък за „Еръбъс 
Тиендзин“, каза генерални-
ят мениджър на центъра за 
доставки Кристоф Шремп. 
„На фона на силното ико-
номическо възстановяване 
на Китай в последно вре-
ме FAL Asia продължи да 

увеличава капацитета си 
за сглобяване, с което за-
доволява нуждите на по-
вече международни клиен- 
ти и дава нов тласък на 
световния авиационен па-
зар“, добави той.

За да отговори на уве-
личаващото се търсене на 
популярния модел А321, 
през 2021 г. „Еърбъс“ обяви 
плана си за разширяване 
на възможностите на своя 
завод в Тиендзин. A321neo 
е най-големият член на та-
зи серия с капацитет за 244 
пътници.

FAL Asia бе открит през 
2008 г. Това е първата ли-
ния за сглобяване на тър-
говски самолети на „Еър-
бъс“ извън Европа, която 
до момента е доставила 
над 600 самолета.

Снимка Синхуа

Модно шоу с пекинска опера
Неотдавна в град Урумчи, административен център на Синдзян-уйгурския автономен регион, се 
проведе шоу, съчетаващо мода и пекинска опера.

Снимка Синхуа

BASF разшири Иновационния 
си кампус в Шанхай

Г
ерманският хими-
чески гигант BASF 
откри разширение-
то на своя Инова-
ционен кампус в 
Шанхай (Innovation 

Campus Shanghai).
Кампусът, който отвори 

врати през 2012 г., е най-го-
лемият обект за научноиз-
следователска и развойна 
дейност на BASF в Азия. 
Той завърши едно разши-
рение през 2015 г. и дру-
го през 2019 г., засилвайки 
ролята си на иновационен 
двигател за BASF и него-
вите партньори в региона. 
Към днешна дата компани-
ята е инвестирала общо 280 
милиона евро в кампуса си 
в Шанхай от 2012 г. насам.

Детлеф Крац, президент 
на груповите изследвания 
в BASF, каза неотдавна в 
интервю за агенция „Син-
хуа“, че с разширяването 

на кампуса в Шанхай ком-
панията може да отгово-
ри по-бързо на нараства-
щите нужди и изисквания 
на китайския пазар.

„Като един от най-дина-
мичните пазари, нивото на 
изискванията на китайски-
те клиенти е наистина висо- 

ко. Така че трябва да сме 
тук и да реагираме много 
бързо“, посочи той.

В момента около 10 про-
цента от около 10 000 слу-
жители на BASF, ангажи-
рани с научноизследовател-
ска и развойна дейност, ра-
ботят в Китай.

Филмова музика 
„Изгрев на Луната  
в Големия залив“

Сглобен в Китай 
самолет бе доставен  
в Европа

На аквапарк в 
летните жеги
Времето в Китай 
през последните 
седмици е 
изключително 
горещо и много 
хора търсят 
спасение в 
аквапарковете.

а 29 юни в Хон-
конг се проведе 
вечер на фил-
мовата музи-
ка „Изгрев на 
Луната в Го-

лемия залив“. Кинодей-
ци, музиканти, различни 
представители на култур-
ни и технологични кръго-
ве се събраха на събитието. 

Представленията им опис-
ваха картина на модерни-
зацията в китайския стил 
в Големия залив (Гуандун, 
Хонконг, Макао).

Събитието е част от 
честванията, посветени на 
26-ата годишнина от връ-
щането на Специален ад-
министративен район Хон-
конг в Китай.


